Jane Eddison 27th Feb 2022: Honour One Another 互相尊重
The Kingdom of God has a culture of honour and honouring 
上帝的國有一種尊重和尊重的文化
Romans 羅 馬 書 12:10

“Don’t pretend to love others.  Really love them. Hate what is wrong. Hold tightly to what is good.
愛 弟 兄 ， 要 彼 此 親 熱 ； 恭 敬 人 ， 要 彼 此 推 讓 。
Love each other with genuine affection, and take delight in honouring each other”
以真情相愛，以尊重彼此為樂
What does it mean? 這是什麼意思？
The dictionary definition is to give value and respect, to hold in high esteem, to recognise, to revere. 字典的定義是給予價值和尊重，高度尊重，認可，尊敬。
For us, honour lifts God and others up. 對我們來說，尊崇提升了上帝和其他人。
Honour is the flip side of shaming, putting down, criticizing and jealousy. 尊崇的另一面是羞辱、貶低、批評和嫉妒。
Today we will take a look at- 今天我們就來看看…
-Who and how we honour – Jesus, others and ourselves 
- 我們尊崇誰以及如何尊崇—耶穌、他人和我們自己
-What honour looks like in our lives, families and community – both church community and our spheres of influence
- 在我們的生活、家庭和社區—教會社區和我們的影響範圍內，尊崇是什麼樣的
1.Honouring God 榮耀神
Above all else the Bible makes it clear that we are to honour God and give him glory
最重要的是，聖經清楚地表明我們要尊榮上帝並榮耀祂
Deuteronomy GNBUK申命記6:13 

“Honour the Lord your God, worship only him, and make your promises in his name alone.”
你 要 敬 畏 耶 和 華 ─ 你 的 神 ， 事 奉 他 ， 指 著 他 的 名 起 誓 。
Isaiah 以賽亞書6:1&3
I saw the Lord. He was high and lifted up and his train filled the temple…Holy holy holy is the Lord of heaven’s armies.  The whole earth is filled with his glory”
當 烏 西 雅 王 崩 的 那 年 ， 我 見 主 坐 在 高 高 的 寶 座 上 。 他 的 衣 裳 垂 下 ， 遮 滿 聖 殿 。…彼 此 呼 喊 說 ： 聖 哉 ！ 聖 哉 ！ 聖 哉 ！ 萬 軍 之 耶 和 華 ； 他 的 榮 光 充 滿 全 地 ！
1 Timothy 提摩太前書1:17

“All honour and glory to God forever and ever! He is the eternal King, the unseen one who never dies: he alone is God”
但 願 尊 貴 、 榮 耀 歸 與 那 不 能 朽 壞 、 不 能 看 見 、 永 世 的 君 王 、 獨 一 的 神 ， 直 到 永 永 遠 遠 。 阿 們 ！
Revelation 啟示錄5:13

“And I heard every creature in heaven and on the earth and under the earth and in the sea

They sang “Blessing and honour and glory and power belong to the one sitting on the throne and to the Lamb forever and ever.”
我 又 聽 見 在 天 上 、 地 上 、 地 底 下 、 滄 海 裡 ， 和 天 地 間 一 切 所 有 被 造 之 物 ， 都 說 ： 但 願 頌 讚 、 尊 貴 、 榮 耀 、 權 勢 都 歸 給 坐 寶 座 的 和 羔 羊 ， 直 到 永 永 遠 遠 ！
Right through the Bible from the Old Testament to Revelation we see what an awesome God we worship. 
從舊約聖經到啟示錄，我們可以看到我們崇拜的上帝是多麼了不起。
He is lifted up and honoured – held in highest esteem and exalted
他被舉起和尊崇—受到最高的尊重和崇高
2.Honouring others尊重他人
Parents 父母
Ephesians 以弗所書 6:2

“Honour your father and mother.  If you honour your father and mother, things will go well for you and you will have a long life on the earth”
要 孝 敬 父 母 ， 使 你 得 福 ， 在 世 長 壽 。 這 是 第 一 條 帶 應 許 的 誡 命 。
Leaders in our Nation 我們國家的領導人
1 Timothy 提摩太前書2:1-2

“I urge you first of all to pray for all people.  Ask God to help them, intercede on their behalf and give thanks for them, pray this way for kings and all who are in authority, so that we can live peaceful and quiet lives, marked by godliness and dignity”
我 勸 你 ， 第 一 要 為 萬 人 懇 求 、 禱 告 、 代 求 、 祝 謝 ；為 君 王 和 一 切 在 位 的 ， 也 該 如 此 ， 使 我 們 可 以 敬 虔 、 端 正 、 平 安 無 事 的 度 日 。
Elders 長輩
1 Timothy 提摩太前書5:17 NKJV 

“Let the elders who rule well, be counted worthy of double honour”
那 善 於 管 理 教 會 的 長 老 ， 當 以 為 配 受 加 倍 的 敬 奉 ； 那 勞 苦 傳 道 教 導 人 的 ， 更 當 如 此 。
New Living Translation says 另一個英文聖經版本:
“Elders who do their work well should be respected and paid well, especially those who work hard at preaching and teaching”
“工作出色的長者應該得到尊重和報酬，尤其是那些努力傳道和教導的長者”
God’s Family 上帝家的人
Romans 12:10

“Love each other with genuine affection, and TAKE DELIGHT IN HONOURING EACH OTHER”
愛 弟 兄 ， 要 彼 此 親 熱 ； 恭 敬 人 ， 要 彼 此 推 讓 。
Husbands 丈夫
1 Peter 3:7

In the same way you husbands must give honour to your wives. Treat your wives with understanding as you live together
你 們 作 丈 夫 的 ， 也 要 按 情 理 （ 原 文 是 知 識 ） 和 妻 子 同 住 ； 因 他 比 你 軟 弱 （ 比 你 軟 弱 ： 原 文 作 是 軟 弱 的 器 皿 ） ， 與 你 一 同 承 受 生 命 之 恩 的 ， 所 以 要 敬 重 他 。 這 樣 ， 便 叫 你 們 的 禱 告 沒 有 阻 礙 。
Wives 妻子
Proverbs 31:10-12

“Her husband can trust her, and she will greatly enrich his life. She brings him good not harm all the days of her life”
才 德 的 婦 人 誰 能 得 著 呢 ？ 他 的 價 值 遠 勝 過 珍 珠 。他 丈 夫 心 裡 倚 靠 他 ， 必 不 缺 少 利 益；他 一 生 使 丈 夫 有 益 無 損 。
Work 工作
Employers and employees are called to show honour in their treatment of each other, treating each other with respect and dignity, honouring one another
雇主和僱員應彼此以尊重和尊嚴對待，相互尊重
Col 歌 羅 西 書4:1

“Masters be just and fair to your slaves”
你 們 作 主 人 的 ， 要 公 公 平 平 的 待 僕 人 ， 因 為 知 道 你 們 也 有 一 位 主 在 天 上 。
Col 歌 羅 西 書 3:22-23
“Slaves obey your earthly master in everything you do. Try to please them all the time not just when they are watching you”
你 們 作 僕 人 的 ， 要 凡 事 聽 從 你 們 肉 身 的 主 人 ， 不 要 只 在 眼 前 事 奉 ， 像 是 討 人 喜 歡 的 ， 總 要 存 心 誠 實 敬 畏 主 。無 論 做 甚 麼 ， 都 要 從 心 裡 做 ， 像 是 給 主 做 的 ， 不 是 給 人 做 的 ，
3. Honouring myself! 尊重自己！
1 Cor 歌 林 多 前 書6:19-20

“Don’t you realise that your body is the temple of the Holy Spirit, who lives in you and was given to you by God? You do not belong to yourself, for God bought you with a high price. So you must honour God with your body”
豈 不 知 你 們 的 身 子 就 是 聖 靈 的 殿 麼 ？ 這 聖 靈 是 從 神 而 來 ， 住 在 你 們 裡 頭 的 ； 並 且 你 們 不 是 自 己 的 人 ；因 為 你 們 是 重 價 買 來 的 。 所 以 ， 要 在 你 們 的 身 子 上 榮 耀 神 。
We were bought with a high price – if something is expensive or of great value we take good care of it, in the same way here is a call to honour God through our bodies
我們是高價買來的—如果某樣東西很貴或很有價值，我們會好好照顧它，同樣我們是通過身體來榮耀上帝
How? 怎樣做？
Physically- eating a balanced diet, exercise and enough sleep
身體上—均衡飲食、鍛煉和充足的睡眠
Mentally – give ourselves rest and time to reset. Bring anxious thoughts captive and receive the peace of God. Taking care over negative self-talk
精神上—給自己有足夠的休息和給時間來重置。 鎖住憂慮的思想，領受上帝的平安。 以照顧好自己代替消極的自我對話
Emotionally– deal with the stuff, take care on what we absorb through media, movies and 24/7 news 
情緒上—處理事情，我們要留意在媒體、電影和 24/7 新聞上所吸收的東西
Spiritually –take time with Jesus to keep the soil of your heart soft, by spending quality time listening to him, talking with him and soaking in his word
精神上—花時間與耶穌在一起，讓你的心田保持柔軟，花時間聆聽祂，與祂交談，沉浸在祂的話語中
You are very precious to God and were bought for a high price, you are of great value and a treasure. Valuing yourself as God does, is a key to valuing and honouring others and most importantly God
對神來說，你是非常寶貴的，是用重價所得來的，你是何等有寶貴和有價值。看自己如上帝看你一樣，是讓你如何看待和尊重他人和上帝的關鍵。
If there are areas in your life, where you find valuing and honouring yourself difficult and hard to grasp the truth that you are precious, deeply loved and cherished by God, cry out and allow God into those places and let him open your eyes to the truth.  Ask a friend to pray with you, we are here for “one another”!
如果在你生命中的某些方面，你發現珍視和尊重自己很難，並難以領會你是寶貴的和被神深深愛戴和珍惜的真理。 現在就呼求讓神進入那些地方，讓他睜開你的眼睛看到真相。 請朋友和你一起祈禱，我們在這裡是為了“彼此”！
In conclusion 綜上所述
Let’s make Network a church family increasingly known for the honour and value we have of one another
讓我們令 Network 成為一個教會大家庭，我們以彼此的尊榮和珍視而廣為人知
*How can I honour? 我怎樣才能尊重？
*Who can I honour today? 今天我可以向誰致敬？
*Be intentional! 有意識地!
*Have courage to speak out the good and honouring words things to each other 
要有勇氣地對彼此說好說話和尊重的話
*Let’s desire to leave people better than we found them, to build and lift them up! 
讓我們期待每次與人見面時都建立和提升他們。 讓他們離開時, 都發現自己比之前更好！
